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LĄDEK-ZDRÓJ (inf. wł.). W ciągu minionych sześciu lat z terenu miasta i gminy usunięto i
zutylizowano ponad 462 tony materiałów zawierających azbest. Najwięcej niebezpiecznych
dla  zdrowia  i  życia  surowców  z  minerałami  nieobojętnymi  dla  układu  oddechowego
zlikwidowano w latach 2020 - 2021.

Do roku 2032 wszystkie gminy w Polsce mają uporać się z neutralizacją azbestu kiedyś szeroko
stosowanego  jako  budulec  obiektów  mieszkalnych  oraz  gospodarczych.  Jak  zauważa  burmistrz
Lądka-Zdroju Roman Kaczmarczyk - tak w kurorcie oraz gminie również sięgano po te materiały
np. dla pokryć dachowych czy przy wznoszeniu ścian. Choć od 2016 roku samorząd systematycznie
prowadził  akcję  demontażu  m.in.  eternitu  zawierającego  najwięcej  azbestu,  to  nadal  w  wielu
miejscach jeszcze można natknąć się na ten rodzaj zagrożenia dla człowieka i zwierząt.

Gmina  w  dalszym ciągu  prowadzi  działania  związane  z  demontażem,  transportem i  utylizacją
produktów azbestowym w specjalnie wyznaczonym miejscu. Dla tego celu wykorzystuje środki z
Narodowego i Wojewódzkiego Funduszy Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej oraz własne.
Gospodarstwa domowe oraz rolne zainteresowane wsparciem finansowym mogą liczyć na nie i w tym
celu są proszone o kontakt z ratuszem.
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